
Kultur- og Fritidsudvalget
Tirsdag den 2. juni 2020 - kl. 13:00
Videomøde

Deltagere

Charlotte Holtermann (A) - Deltog
Bjarne Rasmussen (A) - Deltog
Anja Holtze (A) - Deltog
Jacob Wøhler Jørgensen (V) - Deltog
Johan Müller (A) - Deltog
Michael Jensen (O) - Deltog
Özcan Kizilkaya (A) - Deltog
Anne Vang Rasmussen (direktør) - Deltog
Per Kensø (centerchef for Skoler
Institutioner og Kultur) - Deltog
Jens Overgaard (kulturchef) - Deltog

Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Tirsdag den 19. maj 2020 var Ballerup Kommunes børnehuse og indskolinger inviteret i1.
teater på afstand arrangeret af Kulturtjenesten, Baltoppen LIVE og Ballerup Bibliotekerne.
Teater Fantast spillede forestillingen ”Lille Frø” efter Jakob Martin Strids børnebog, der
blev livestreamet fra Baltoppen LIVE direkte ud til klasseværelserne og børnehusene i
kommunen. Ballerup Bibliotekerne havde udarbejdet inspirationsmateriale og børnene fik
mulighed for at stille spørgsmål til den lille frø. Mere end 500 børn så med. Bilag
1 bilag
 
Elevtilmeldinger til Ballerup Musik- og Kulturskole for den kommende sæson 2020/2021.2.
 
Dialogmøde med Frivillighedsrådet den 2. juni 2020, kl. 13.00-14.00. Mødet afholdes som3.
et videomøde.Frivillighedskonsulent Michael Hansen fra Center for Skoler, Institutioner og
Kultur deltager i dialogmødet med Frivillighedsrådet Bilag



2 bilag
 
Genåbning af institutioner under Kultur- og Fritidsudvalgets område i forbindelse med4.
COVID-19-udvidelse af fase 2.Bilag
1 bilag
 
Udvalgsformand Charlotte Holtermann (A) har truffet en formandsbeslutning om, at i5.
forbindelse med COVID-19 genåbningen må klubberne gerne igen holde åbent for 4. og 5.
klassetrin også efter kl. 16.00 under forudsætning af, at Sundhedsstyrelsens retningslinjer
efterleves.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Kulturmødet Mors 2020

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 26. november 2019 Punkt 7

Indhold

Sammendrag

På grund af COVID-19 bliver Kulturmødet Mors 2020 afholdt som en digital åbningsdebat i juni
2020, et digitalt kulturmøde den 20.-22. august 2020 og i efteråret 2020, når myndighederne
igen tillader det, en række kulturarrangementer på Mors. 

Det indstilles, at Kultur- og Fritidsudvalget tilkendegiver om udvalget er interesseret i at deltage
på Kulturmødet på Mors under de ændrede omstændigheder.

Baggrund

På møde den 26. november 2019 under punkt 7 evaluerede Kultur- og Fritidsudvalget
deltagelsen på Kulturmødet på Mors i 2019 med henblik på udvalgets fremtidige
deltagelse. Kultur- og Fritidsudvalgets besluttede at deltage på i Kulturmødet på Mors hvert
andet år, i lige årstal, så deltagelsen er forskudt i forhold til Ballerup Musikfest.

Sagsfremstilling

På grund af COVID-19 bliver Kulturmødet på Mors 2020 afholdt under ændrede
omstændigheder og et andet koncept. Kulturmødet Mors samler kulturlivet til en offentlig kunst-



og kulturkonference med gratis deltagelse fra hele landet. 

Kulturmødet på Mors afholdes på følgende måde:

Åbningsdebat i juni 2020

Kulturmødets åbningsdebat løber af stablen som en online konference om fremtidens kunst- og
kulturliv. Program og indhold offentliggøres i begyndelsen af maj 2020.

Digitalt kulturmøde den 20.-22. august 2020 

Kulturmødet i digitalt format fra den 20.-22. august 2020. De samme dage, som Kulturmødet
Mors ellers var planlagt. Programmet vil indeholde podcast, live-debatter og samtaler om kunst
og kultur. Det fulde program offentliggøres den 1. august 2020.

Sammen igen i efteråret 2020

I efteråret 2020, når myndighederne igen tillader det, præsenterer Kulturmødet på Mors en
række kulturarrangementer på Mors. Programmet byder på forfatteraftener, fællesspisning med
samtalemenu, foredrag for filmelskere og klassisk musik i verdensklasse. Efterårsprogrammet
offentligøres den 1. september 2020.

Kultur- og Fritidsudvalget skal tage stilling til, om udvalget fortsat er interesseret i at deltage på
Kulturmødet på Mors 2020 under de ændrede omstændigheder. Der er endnu ikke udmeldt
datoer for åbningsdebat i juni 2020 eller en tilmeldingsfrist for deltagelse i kulturmødet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter til seminar og andre arrangementer afholdes over Kultur- og Fritidsudvalgets
budgetramme, der er budgetteret på ramme 60.64 Politiske organer, valg mv. Udvalgets
samlede budgetramme for valgperioden 2018-2021 er på 212.000 kr. og der er
overførelsesadgang mellem årene. Der er et restbudget på 160.000 kr. for resten af
valgperioden. 

I 2020 forventes deltagelse på Kulturmødet i lighed med tidligere år at være gratis. Der vil
derfor kun være udgifter forbundet med overnatning, transport og forplejning i forbindelse med
det eventuelle fysiske fremmøde til efteråret. Udgifter for deltagelse på Kulturmødet på Mors i
2019 beløb sig til 17.307 kr.

Bilag

0 bilag



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Det tilkendegives om Kultur- og Fritidsudvalget fortsat er interesseret i at deltage på1.
Kulturmødet på Mors under de ændrede omstændigheder grundet COVID-19.

Beslutning

Sagen blev drøftet.

Kultur- og Fritidsudvalget ønsker ikke på det foreliggende grundlag at deltage i kulturmødet, da
indholdet er væsentligt ændret som følge af COVID-19 situationen.

Punkt 3 Årsregnskab 2019 for Ballerup Museums Fond

Indhold

Sammendrag

Ballerup Museums Fond har fremsendt årsregnskab og årsberetning for 2019.

Det indstilles, at årsregnskabet for 2019 godkendes og at årsberetning for 2019 tages til
efterretning.

Baggrund

Ballerup Museums Fond er stiftet den 1. maj 2005.

Ifølge vedtægten for Ballerup Museums Fond § 8 udarbejder fonden hvert kalenderår et
årsregnskab, med afleveringsfrist den 1. april året efter til Kommunalbestyrelsen. 

Ballerup Kommune skal godkende regnskabet for Ballerup Museums Fond i sin egenskab af
tilsynsmyndighed.

Der gives årligt en bevilling fra Ballerup Kommune på 52.975 kr. for kompensation for fri
entré til museet.



Sagsfremstilling

Ballerup Museums Fond har fremsendt regnskab for perioden den 1. januar til den 31.
december 2019 til godkendelse. 

I ledelsesberetningen fremgår det, at der er et overskud på regnskabet på 7.700 kr. Fonden har
akkumuleret en egenkapital på 165.000 kr. Forbrug af egenkapitalen er planlagt benyttet til
renovering og ny-opsætning af interiørudstillingen på Lindbjerggård. Beslutningen om dette, er
godkendt af Ballerup Museums bestyrelse på deres møde i marts 2019.

Det fremgår af Årsrapport 2019 for Ballerup Museum", at det samlede besøgstal i 2019 var på
21.671 besøgende, hvilket er en stigning på 2.047 i forhold til året før. I årsrapporten gøres
der yderligere rede for museets aktiviteter, besøgstal, samarbejder m.m. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bestyrelsen for fonden har til opgave at godkende årsregnskabet samt træffe beslutning om,
hvordan et over-/underskud anvendes.

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Ballerup Museums Fonds årsregnskab for 2019 godkendes.1.
 
Ballerup Museums årsberetning for 2019 tages til efterretning.2.

Beslutning

Indstilles til godkendelse



Punkt 4 Foreningsberetninger 2019

Indhold

Sammendrag

Foreningsberetninger skal bibringe Kultur- og Fritidsudvalget større viden om de pågældende
foreninger, bl.a. så udvalget bliver i stand til at bedømme om godkendelse kan opretholdes.
 

Der er modtaget beretninger fra syv foreninger.

Baggrund

I henhold til folkeoplysningslovens § 5, stk. 8 skal foreninger hvert år indsende en beretning,
hvori foreningens folkeoplysende virksomhed i det forløbne år beskrives.Kultur- og
Fritidsudvalget har vedtaget kun at kræve beretninger indsendt fra foreninger godkendt inden
for de seneste tre år. Foreninger der er godkendt, som frivillige folkeoplysende foreninger, i
årene 2017-2019 er derfor anmodet om at indsende beretning om foreningens aktiviteter i
2019.

Kultur- og Fritidsudvalget kan gennem beretningen bl.a. vurdere, om foreningen lever op til
folkeoplysningslovens § 14, hvorefter "formålet for de frivillige folkeoplysende foreninger er at
fremme demokratiforståelse og aktivt medborgerskab og med udgangspunkt i aktiviteten og
det forpligtende fællesskab at styrke folkeoplysningen". Udvalget kan samtidig vurdere,
hvorvidt foreningen lever op til lovens krav om demokratisk opbygning og kontinuerlige
aktiviteter.

Sagsfremstilling

De syv frivillige folkeoplysende foreninger, der blev godkendt i årene 2017-2019 og stadig er
aktive har indsendt beretning. Det drejer sig om følgende:

Ballerup Motion
F.C. Ballerup
Coding Pirates
Shindenkan Taijutsu Ballerup
Mandehørm
Ballerup Esport (tidligere Egebjerg Esport)
Egebjerg 4H.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har ved behandling af beretningerne været
opmærksom på følgende spørgsmål:

Svarer foreningens aktiviteter til det, der står i foreningens vedtægter?
Er der kontinuerlig aktivitet i foreningen?
Fungerer foreningen på demokratisk vilkår fx ved afholdelse af generalforsamling?



Vurderet på disse parametre, har Center for Skoler, Institutioner og Kultur ingen bemærkninger
til de modtagne beretninger.

Beretningerne fra Shindenkan Taijutsu Ballerup og Egebjerg 4H indeholder ikke oplysninger om
afholdelse af generalforsamling og bestyrelsesmøder i 2019. Begge foreninger har dog
bekræftet over for Center for Skoler, Institutioner og Kultur, at der blev gennemført
generalforsamlinger i 2019 med afholdelse af valg i henhold til foreningernes vedtægter
samt bestyrelsesmøder i årets løb.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

7 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Foreningernes indsendte foreningsberetninger for 2019 tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 5 Ballerup Kommunes elitekommunesamarbejde
med Team Danmark for 2017-2020

Indhold

Sammendrag



Ballerup Kommunes elitekommunesamarbejde med Team Danmark udløber ved udgangen af
2020. Center for Skoler, Institutioner og Kultur har fået foretaget en ekstern evaluering af
elitekommunesamarbejdet for perioden 2017-2020 med henblik på en ny aftale for perioden
2020-2024.

Evaluering af elitekommunesamarbejdet fremlægges både i Kultur- og Fritidsudvalget samt i
Børne- og Skoleudvalget.

Det indstilles, at "Evaluering af elitekommunesamarbejdet i Ballerup Kommune” tages til
efterretning. Endvidere indstilles det, at eventuelle bemærkninger til ”Evaluering af
elitekommunesamarbejdet i Ballerup Kommune” indgår i forhandlingen med Team Danmark om
en forlængelse af Elitekommuneaftalen for 2021-2024.

Baggrund

Ballerup Kommune indgik i 2009 et samarbejde med Team Danmark om at være
Eliteidrætskommune. Den nuværende samarbejdsaftale 2017-2020 er forankret i Kultur- og
Fritidsudvalget, der har ansvaret for idrætsområdet. Ballerup Kommune har nedsat et
Eliteidrætsråd, som varetager arbejdet med at sikre de bedst mulige rammer for talentudvikling
og eliteidræt.

Elitekommuneaftalen har til formål at fremme vilkårene for talentudvikling og eliteidræt i
Ballerup Kommune. Ballerup Kommune fokuser på talentudviklingen for aldersgruppen 13-18
år.

De involverede parter i aftalen er ud over Ballerup Kommune og Team Danmark,
specialforbund, de prioriterede idrætsgrene som omfatter seks foreninger, Ballerup Skovunde
Fodbold, Ballerup Atletikklub, Svømmeklubben Triton, Dansk Bicycle Club, Ballerup
Skytteforening og BMS Basket i Ballerup Kommune. Derudover skal Ballerup Kommune i
henhold aftalen drive idrætsskole i folkeskoleregi i aftaleperioden. Hedegårdsskolen har
generelle idrætsklasser for 0.-6. klasse og idrætsspecifikke idrætsklasser fra 7.-9. klasse.

Ballerup Kommune etablerede for 20 år siden Team Ballerup. Team Ballerup er en forening af
virksomheder i Ballerup Kommune, hvis formål er ”at yde støtte til udvikling af talenter og
eliteidræt i Ballerup Kommune og herigennem profilere kommunen som et godt sted at udvikle
sit idrætstalent”. Team Ballerup uddeler i dag årligt omkring 700.000 kr. til klubberne i
samarbejdsaftalen. Heraf finansierer Ballerup Kommune 300.000 kr.

Sagsfremstilling

Ballerup Kommunes nuværende samarbejdsaftale med Team Danmark udløber den 31.
december 2020. I forbindelse med genforhandling af en ny samarbejdsaftale med Team
Danmark for perioden 2021-2024 har SportHouse foretaget en ekstern evaluering af
elitekommunesamarbejdet for perioden 2017-2020.

Samarbejdsaftalens hovedpunkter mellem Ballerup Kommune og Team Danmark:



Ballerup Kommune arbejder i 2017-2020 med udgangspunkt i Team Danmark og
Danmarks Idrætsforbund ”Værdisæt for talentudvikling i dansk idræt” – VærdiHUSET.
Elitekoordinatoren sikrer, at der foretages målrettet og forsvarlig aldersrelateret træning i
de prioriterede sportsgrene.
Ballerup Kommune driver idrætsskole i folkeskoleregi i aftaleperioden. Hedegårdsskolen i
Ballerup Kommune har generelle idrætsklasser for 0.-6. klasse og idrætsspecifikke
idrætsklasser fra 7.-9. klasse.
Ballerup Kommune og Team Danmark ønsker løbende dialog med
ungdomsuddannelserne.
Ballerup Kommune tilbyder i samarbejde med de prioriterede idrætsgrene en
sammenhængende servicemodel for ekspertbistand.
Elitekoordinatoren påser, at der sker en løbende udvikling af kompetenceniveauet blandt
trænerne, sportscheferne og bestyrelserne med fokus på fortsat udvikling af
samarbejdsrelationer, uddannelser og organisationsudvikling.
Ballerup Kommune forpligter sig til at sikre, at der er tilstrækkelig adgang til
idrætsfaciliteter af høj kvalitet for de prioriterede sportsgrene.

Der er fastsat syv indsatsområder i aftaleperioden: Organisation, træneruddannelse, talent- og
elitepolitik, økonomi, strategier, personale og faciliteter.

Evaluering af Elitekommunesamarbejdet 2017-2020

Evalueringen retter fokus mod sportslig, organisatorisk og ledelsesmæssig
kompetenceudvikling i elitekommuneforeningerne, mod Hedegårdsskolen som idrætsskole med
fokus på elevernes trivsel og sportslige udvikling samt mod samarbejdet mellem
elitekommuneforeningerne og Hedegårdsskolen.

Evalueringen af Elitekommuneaftalen er delt i to undersøgelser, dels en undersøgelse med
fokus på foreningernes vurdering af aftalen (Foreningsundersøgelsen), dels en undersøgelse af
Hedegårdsskolen som idrætsskole (Skoleundersøgelsen).

Foreningsundersøgelsen, hovedkonklusioner

Følgende foreninger har deltaget i evalueringen:

Ballerup-Skovlunde Fodbold (piger) (Licensklub under DBU)
Svømmeklubben Triton (Talentudviklingsklub under Dansk Svømmeunion)
Ballerup Atletikklub (Talentcenter under Dansk Atletikforbund)
Basketballklubben BMS Herlev
Ballerup Skytteforening (Udviklingscenter under Dansk Skytteunion)
Dansk Bicycle Club (Kraftcenter under Danmarks Cykle Union).

Foreningerne har i aftaleperioden haft fokus på organisationsudvikling, ledelsesudvikling,
strategiudvikling, træneruddannelse og atletuddannelse, herunder fokus på atletens mulighed
for at få en sammenhængende hverdag med plads til både idræt og uddannelse mv. På grund
af udskiftning i trænergruppen er uddannelsesniveauet faldet (fra 16 til 9 Diplomtrænere).

Flere foreninger påpeger, at de generelt er udfordret i forhold til frivillighed, hvorfor der på sigt



bør ske en professionalisering af arbejdet med talent- og eliteudvikling.

Blandt mange resultater skal følgende fremhæves (uprioriteret rækkefølge):

Servicemodellen (kompetenceudvikling inden for kost og ernæring, skadeforebyggelse og
mental træning) er etableret og fungerer rigtig godt - overgang mellem teori og praksis
skal dog forbedres.
Der er en velstruktureret plan for klubudvikling i forhold til foreningsanalyse, udarbejdelse
af udviklingsplan og sportslig strategi.
God kommunal støtte og opbakning til uddannelse og kompetenceudvikling i
foreningerne.
Stor opbakning til Team Danmarks kurser.
Generelt stor tilfredshed med den kommunale støtte og opbakning til foreningernes
arbejde (både økonomisk og til træneruddannelse og foreningsudvikling) - samarbejdet
foreningerne imellem funger generelt godt, men kan forbedres mellem foreningernes
trænere.
Team Danmarks værdigrundlag, TalentHUSET (Helhed, Udvikling, Samarbejde,
Engagement, og Trivsel), er implementeret i klubberne - særligt værdierne engagement
og trivsel er i fokus.
De faste trepartsmøder mellem kommune, forening og forbund fungerer godt.
Der er etableret en lokal Team Danmark ungdomsuddannelse (Herlev Gymnasium) -
samarbejdet skal dog forbedres/udvikles.
Der arbejdes generelt efter principperne i det Aldersrelaterede Trænings Koncept (ATK) -
træningsmængden skal dog i to foreninger for to aldersgrupper (før pubertet og pubertet)
øges.

Skoleundersøgelsen, hovedkonklusioner

Hedegårdsskolen tilbyder ud over idræt og idrætsrelaterede kurser og foredrag inden for bl.a.
kost og ernæring, skadesforebyggelse og mental træning også fleksibilitet i aflevering af
opgaver, tilpassede skemaer samt en idrætskoordinator, der bl.a. hjælper eleverne med de
udfordringer, de unge møder, for at opnå et liv med balance i forholdet mellem uddannelse og
idræt. Blandt mange resultater skal følgende fremhæves (uprioriteret rækkefølge):

97 pct. af de adspurgte elever er enten tilfredse eller meget tilfredse med at gå i en
idrætsklasse.
94 pct. af de adspurgte elever er enten tilfredse eller meget tilfredse med
morgentræningen.
73 pct. af de adspurgte elever siger, at morgentræningen har stor eller meget stor
betydning for deres sportslige udvikling.
81 pct. svarer, at de har fået bedre mulighed for at passe deres skole - 86 pct. har oplevet
stor faglig eller meget stor faglig udvikling
Generelle kommentarer: Klassemiljøet er præget af godt samarbejde/fællesskab, fælles
forståelse for idrættens store betydning, fleksibilitet, seriøsitet, god
undervisning/træning/arrangementer og generelt gode fysiske forhold.

Samlet for forenings- og skoleundersøgelsen - fælles udfordringer

Undersøgelserne peger også på områder, hvor der kan ske forbedringer:

Der skal være en bedre koordinering mellem morgentræning og klubtræning.



Skadefrekvensen blandt eleverne er for høj.
Kendskabet til ATK 2.0 (Team Danmarks nyeste træningskoncept) skal forbedres.
Samarbejdet med ungdomsuddannelserne skal udvikles/forbedres.
Samarbejdet mellem Hedegårdsskolen og de lokalt prioriterede idrætsgrene skal
forbedres.

Parterne tilkendegiver samstemmende, at de ønsker en fortsættelse af Elitekommune-
aftalen med Team Danmark.

Dialog omkring den nye elitekommuneaftale er igangsat. Kultur- og Fritidsudvalget vil få
fremlagt udkast til ny Elitekommuneaftale for 2021-2024 forventeligt på møde i september
2020.

På Kultur- og Fritidsudvalgets møde deltager idræts- og fritidsinspektør Peter Bøgelund Madsen
fra Center for Skoler, Institutioner og Kultur under behandlingen af sagen. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Elitekommunesamarbejdet finansieres via to økonomiske rammer:

På ramme 40.35 Folkeoplysning, frivillighed og aktiviteter mv. er der i 2020 afsat 248.272 kr. til
foreningsdelen. 

På ramme 30.30 Folkeskolen er der i 2020 afsat 830.480 kr. til i alt 17 idrætsklasser på
Hedegårdsskolen. 

Ballerup Kommunes samlede udgift til Elitekommunesamarbejdet er årligt 1.078.752 kr. (2020).

Bilag

4 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Evaluering af Ballerup Kommunes elitekommunesamarbejde med Team Danmark for1.



2017-2020 tages til efterretning.
 
Eventuelle bemærkninger til evaluering af Ballerup Kommunes elitekommunesamarbejde2.
med Team Danmark for 2017-2020 indgår i forhandlingen med Team Danmark om en
forlængelse af Elitekommuneaftalen for 2021-2024.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 6 Ansøgning om godkendelse af Ballerup Padel
Klub som frivillig folkeoplysende forening

Indhold

Sammendrag

Ballerup Padel Klub søger om godkendelse som frivillig folkeoplysende forening.

Det indstilles, at ansøgningen imødekommes.

Baggrund

I henhold til folkeoplysningslovens § 14, stk. 2 rummer det frivillige folkeoplysende
foreningsarbejde idræt samt idébestemt og samfundsengagerende børne- og ungdomsarbejde.

Formålet med det frivillige folkeoplysende foreningsarbejde er at fremme demokratiforståelse
og aktivt medborgerskab og med udgangspunkt i aktiviteten og det forpligtende fællesskab at
styrke folkeoplysningen. Sigtet er at styrke medlemmernes evne og lyst til at tage ansvar for
eget liv og til at deltage aktivt og engageret i samfundslivet jf. folkeoplysningslovens § 14.

Folkeoplysningsvedtægtens § 1 stiller krav til, hvilke oplysninger en foreningsvedtægt skal
indeholde. Center for Skoler, Institutioner og Kultur har gennemgået vedtægterne for Ballerup
Padel Klub. Vedtægterne overholder formalia.

En frivillig folkeoplysende forening har krav på at modtage tilskud til sine aktiviteter for børn og
unge under 25 år og til at få anvist egnede ledige lokaler, dog med de begrænsninger der følger
af loven og dens bekendtgørelse i henhold til ovenstående.

Kan Ballerup Kommune ikke anvise lokaler har foreningen krav på lokaletilskud til egne eller
lejede lokaler i henhold til folkeoplysningslovens regler.



Sagsfremstilling

Ballerup Padel Klub er stiftet i marts 2020 af en stor gruppe spillere, der hidtil som
enkeltpersoner har lejet padelbaner i Indoorclub på Telegrafvej i Ballerup. Foreningens
aktiviteter vil også fremover foregå i Indoorclub.

Foreningens formål er "at arbejde for lettere, bredere, bedre og billigere tilgang til at kunne
spille padel i Ballerup og omegn". Klubben er med i Dansk Padel Forbund.Foreningen oplyser, at
de har 82 medlemmer og, at medlemmerne kommer fra 25 kommuner i eller omkring
Storkøbenhavn. 11 medlemmer er bosiddende i Ballerup Kommune, 12 medlemmer er
bosiddende i Københavns Kommune, mens de øvrige kommuner er repræsenteret med 8
medlemmer eller færre. Bestyrelsen består af fem medlemmer bosat i fem forskellige
kommuner heraf et bestyrelsesmedlem fra Ballerup Kommune.

Af foreningens medlemmer er kun et medlem under 25 år, men foreningen ønsker at arbejde
for at tiltrække flere unge til foreningen. Foreningen vil også på sigt arbejde for at blive mere
lokalt forankret med flere medlemmer bosiddende i Ballerup Kommune.

Center for Skoler, Institutioner og Kulturs bemærkninger

I henhold til folkeoplysningslovens § 4, stk. 3 skal en frivillig folkeoplysende foreningen være
hjemmehørende i tilskudskommunen. Det er Kultur- og Fritidsudvalget, der ud fra en
konkret vurdering af sagens samlede oplysninger afgør, om foreningen har tilstrækkelig lokal
forankring til at kunne betragtes som hjemmehørende. I en sådan konkret vurdering kan
oplysninger om medlemmernes bopæl, bestyrelsesmedlemmernes bopæl indgå sammen med
oplysningen om, hvor foreningens aktiviteter foregår.

Ballerup Kommune har ikke kommunale padelbaner. Foreningen lejer padelbaner i Indoorclub
på Telegrafvej i Ballerup Kommune.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

En forening har krav på tilskud til egne eller lejede lokaler, hvis Ballerup Kommune ikke kan
anvise egnede kommunale lokaler. Lokaletilskud ydes til lokaleudgifter, der vedrører aktiviteter
for børn og unge. Hvis lokaleudgifter vedrører medlemmer over og under 25 år, nedsættes
tilskuddet forholdsmæssigt svarende til børn og unges andel af udgiften. Lokaler hvortil der
samtidig er adgang for andre mod betaling er ikke omfattet af lovens krav om ydelse af
lokaletilskud.

Eventuelt lokaletilskud ydes af Ramme 40.35 Folkeoplysning, frivillighed og aktiviteter mv.

Bilag

2 bilag heraf 1 internt bilag



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Ballerup Padel Klub godkendes som frivillig folkeoplysende forening.1.

Beslutning

Jacob Wøhler Jørgensen (V) og Anja Holtze (A) stemte for indstillingen.

Charlotte Holtermann (A), Bjarne Rasmussen (A), Johan Müller (A), Özcan Kizilkaya (A) og
Michael Jensen (O) stemte imod indstillingen.

Indstillingen ikke godkendt.

Ansøgningen om godkendelse af Ballerup Padel Klub som frivillig folkeoplysende forening blev
derfor afvist, idet Kultur- og Fritidsudvalget ud fra en samlet vurdering af sagens oplysninger
finder, at foreningen ikke har tilstrækkelig lokal tilknytning til at betragtes som hjemmehørende
i Ballerup Kommune.

Jacob Wøhler Jørgensen (V) og Anja Holtze (A) ønskede følgende mindretalsudtalelse: "Vi havde
gerne set, at Ballerup Padel Klub blev godkendt som frivillig folkeoplysende forening i Ballerup,
og mener at den lokale tilknytning er tilstrækkelig."

Punkt 7 Arbejdet med justering og udvikling af en
samlet tilbudsvifte til unge mellem 13 og 30 år

Tidligere behandling

Social- og Sundhedsudvalget den 13. august 2019 Punkt 15

Kultur- og Fritidsudvalget den 13. august 2019 Punkt 12
Børne- og Skoleudvalget den 14. august 2019 Punkt 9
Erhvervs- og Beskæftigelsesudvalget den 14. august 2019 Punkt 11



Indhold

Sammendrag

Børne- og Skoleudvalget, Social- og Sundhedsudvalget, Kultur- og Fritidsudvalget samt
Erhvervs- og Beskæftigelsesudvalget orienteres om arbejdet med at justere og udvikle
tilbudsviften til unge mellem 13-30 år.

Baggrund

I forbindelse med vedtagelsen af Ballerup Kommunes strategi for den sammenhængende
ungeindsats for unge mellem 13 og 30 år blev det besluttet, at tilbudsviften løbende justeres og
udvikles.

Der gives årligt en politisk status på arbejdet hermed i maj/juni måned.

Sagsfremstilling

På møderne i august 2019 blev udvalgene præsenteret for en analyseproces for justering og
udvikling af tilbudsviften.

Analysen skal understøtte det overordnede mål: At sikre at alle unge tilbydes de tilbud, der
bedst understøtter den unges mulighed for uddannelse og/eller job og muligheden for at leve et
godt, selvstændigt og udviklende liv.

I denne sag gives en status på Spor 3 (Beskæftigelsesrettede tilbud) og Spor 5 (Individuel
støtte).

Arbejdet har taget udgangspunkt i fagcentrenes strategier og vigtigst i Ballerup Kommunes
strategi for den sammenhængende ungeindsats og Vision 2029. Hér betones den individuelle
tilgang til borgerens mål og behov, ligesom det fremgår tydeligt, at Ballerup Kommune skal
møde borgeren i øjenhøjde og finde løsningerne sammen. Målet er at skabe helhedsorienterede
og sammenhængende løsninger, der tager afsæt i den enkelte borgers ressourcer, behov og
ønsker for fremtiden.

Med Vision 2029 og strategien for den sammenhængende ungeindsats som en ramme, der
bliver stadigt mere konkret i form af de Sammenhængende Borgerforløb, bliver analysens
fokus: Hvordan ændrer vi som administration vores tilgang, sådan at udgangspunktet bliver at
hjælpe borgere på den vej mod job, uddannelse og deltagelse i fællesskaber, som borgeren selv
ser?

Det har betydet et skifte i den analytiske tilgang: Fra at være en effekt- og progressionsanalyse
til at være en analyse af nuværende praksis, udfordringer, dilemmaer og fremtidige behov i
arbejdet med at skabe helhedsorienterede og sammenhængende løsninger, der understøtter de
unges deltagelse i almene fællesskaber.



Med afsæt i tilbudsvifte-analysens Spor 3 (Beskæftigelsesrettede tilbud) og Spor 5 (Individuel
støtte) er der bl.a. gennemført fokusgruppeinterviews med afsnitsleder, teamledere,
koordinatorer og faglige konsulenter fra de fire velfærdsområder. Interviews er uddybet i bilag.

På den baggrund har vi fremtrukket de vigtigste resultater/findings og illustreret den nye
retning, disse peger på, når det handler om at udvikle en tilbudsvifte. Det er arbejdsgruppens
og det administrative udvalg Sammenhængsudvalgets vurdering, at denne fremgangsmåde har
givet en række læringspunkter, som kan anvendes til den videre udvikling af såvel Spor 3
(Beskæftigelsesrettede tilbud) og Spor 5 (Individuel støtte), som de øvrige spor, der ligger i den
samlede analyse af tilbudsviften. 

De mest centrale pointer i arbejdet er, at:

Arbejdet med at revidere tilbudsviften handler mere om, hvordan medarbejderne bruger
sig selv i arbejdet med de unge, end det handler om at have specifikke tilbud på
hylderne.
 
Relationsarbejdet er helt centralt, men at vi som organisation skal tænke vores
professionelle rolle som en katalysator for den unge. Som administration skal vi
understøtte, at den unge opbygger netværk og relationer og selv etablerer netværk, som
vi kan videregive til de unge eller bruge som kanaler til, at den unge kommer til at indgå i
almene fællesskaber.
 
Fokus skal være på at stille med de rette medarbejdere til de rette opgaver. Vi som
organisation skal se på de muligheder, vi har inden for den nuværende organisering, og vi
skal se på de kompetenceprofiler, vi har.
 
Som organisation skal vi kunne tilbyde parallelle indsatser. På tværs af centre og
fagligheder skal vi have øje for, hvilke komplementære indsatser/tilbud en borger vil have
gavn af. Vi skal hjælpe hinanden med at sammensætte et meningsfuldt forløb for
borgeren og hjælpe hinanden med at sætte de rigtige medarbejdere i spil i forhold til
opgaverne.
 
Begrebet og tilgangen ”virksomhedsrettede indsatser” skal åbnes op, så det bliver
meningsfuldt på tværs af fagcentre, og det bliver nemmere at tale om og relatere mulige
virksomhedsrettede indsatser til alle målgrupper.
 
Som organisation skal vi ikke kun måle på borgerens aktuelle status men også på
udvikling. Vi skal se på effekter som andet og mere end blot job og uddannelse og derfor
kunne følge borgerens forløb – den læring, der finder sted, og de små succeser.

Der arbejdes i administrationen videre på følgende tiltag, der baserer sig på analysens
resultat/findings, der er uddybet i bilag:

Der sættes yderligere fokus på deltagelse i ”almene fællesskaber” som målet for alle
indsatser i den sammenhængende ungeindsats.
 
Der udvikles og tilbydes tværgående kompetenceudvikling i de ikke-tværfaglige samtaler,
der hjælper fagfolk til at rette fokus på borgerens behov på samme måde som i



sammenhængende borgerforløb.
 
Der udvikles en opgave- eller kompetencebank, der hjælper os til at sammensætte
parallelle indsatser med fokus på bevægelse mod fællesskaber.
 
Der udvikles forslag til, hvordan virksomhedsrettede indsatser bliver mere tilgængelige
for alle kolleger og borgere i de fire velfærdscentre.
 
Der udvikles fra centralt hold modeller for, hvordan der kan ske en ensartet opfølgning på
borgeres forløb.
 
Der udvikles modeller for, hvordan de lovbestemte tilbud om individuel støtte kan
samtænkes og koordineres, så der undgås dobbelttilbud, og sådan at alle tilbud forholder
sig til meningsfuld fællesskabsdeltagelse som endemål.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Centrene for Arbejdsmarked, Voksen og Sundhed, Skoler, Institutioner og Kultur samt Børne- og
Ungerådgivning indstiller, at

Orienteringen om arbejdet med justering og udvikling af en samlet tilbudsvifte til unge1.
mellem 13 og op til 30 år tages til efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 8 Badesikkerhed og fælles retningslinjer for skole,



BFO og klub i Ballerup Kommune

Indhold

Sammendrag

Der ønskes en godkendelse af fælles retningslinjer for badesikkerhed i forbindelse med
svømmeundervisning og andre badeaktiviteter i skole, BFO og klub i Ballerup Kommune.

Retningslinjerne behandles både i Børne- og Skoleudvalget samt i Kultur- og Fritidsudvalget
inden endelig behandling i Kommunalbestyrelsen den 22. juni 2020.

Baggrund

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har udarbejdet fælles kommunale retningslinjer for
badesikkerhed i forbindelse med svømmeundervisning og andre badeaktiviteter for børn og
unge i skole, BFO og klub.

Der har hidtil ikke været nedskrevet fælles retningslinjer på dette område i Ballerup Kommune,
og det har derfor været et lokalt anliggende for den enkelte skole og klub.

Et skift af leverandør til undervisning på de årlige livredderkurser har givet anledning til med
nye øjne at forholde sig til sikkerhed og praksis på dette område. Det skal understreges, at
interessen ikke skyldes et specifikt sikkerhedsproblem, men alene et ønske om at etablere
ensartede kommunale retningslinjer og sikkerhedshåndtering i forhold til vandaktiviteter med
børn og unge.  

Sagsfremstilling

Svømning og badning er både sundt og sjovt og en del af det undervisningsmæssige og
pædagogiske tilbud, som skoler og fritidstilbud giver til børn og unge i Ballerup Kommune. Men
det er også et område, der kræver særlig opmærksomhed i forhold til at sikre et trygt tilsyn og
høj sikkerhed.

Der findes ikke lovbestemmelser for, hvordan man konkret skal håndtere sikkerhed i forbindelse
med svømning og andre badeaktiviteter med børn og unge i skole eller fritidstilbud. Men
overordnet er det Kommunalbestyrelsens ansvar at sikre forsvarlige forhold for børn og unge i
Ballerup Kommunes tilbud. Det daglige ansvar påhviler lederen af det enkelte tilbud – i dette
tilfælde skolen eller klubben. Når en aktivitet rummer særlige sikkerhedsmomenter, som fx i en
svømmehal, er der en skærpet tilsynspligt. Et særligt ansvar gør sig derfor også gældende for
de lærere og pædagoger, der har børn i deres varetægt i den konkrete vandaktivitet.

En arbejdsgruppe med repræsentanter fra skole, BFO, klub, East Kilbride Badet og Center for
Skoler, Institutioner og Kultur har gennemgået de forskellige former for aktiviteter med



svømning og badning og sammenholdt praksis med bl.a. råd fra Rådet for større Badesikkerhed
og fra Dansk Svømmeunion. Retningslinjerne her er et resultat af dette arbejde og udarbejdet
på baggrund af gruppens input.

I retningslinjerne er det beskrevet, hvad det vil sige at være tilsynsførende og/eller livredder i
de forskellige situationer og fysiske rammer for vandaktiviteten, samt en standard for mindste
normering i forhold til antal børn og i forhold til livredning.

Dertil kommer et aspekt med at vurdere og tage højde for særlig opmærksomhed til børn og
unge, der fx lider af bestemte sygdomme eller har andre særlige behov; eventuelt med en
højere normering til følge.

Livredderne skal have bestået Bassin Livredderprøven, som er udviklet af Dansk Svømmeunion.
Prøven skal aflægges en gang årligt for at være gyldig.

Det er muligt at aflægge den praktiske prøve med dykning på 1,5 m. eller 3,4 m. dybde,
afhængigt af i hvilket bassin, man underviser eller er tilsynsførende.

Center for Skoler, Institutioner og Kultur tilrettelægger sammen med Dansk Svømmeunion
undervisning og prøveaflæggelse hvert år tæt på sommerferien, sådan at de involverede lærere
og pædagoger altid kan have et opdateret livredderbevis.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

"Badesikkerhed - Retningslinjer for svømmeundervisning og andre badeaktiviteter med1.
børn og unge i skoler, BFO og klubber" i Ballerup Kommune godkendes.



Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 9 Klub Rugvænget - anlægsbevilling

Indhold

Sammendrag

Efter dialog med Klub Syd har administrationen ved Center for Ejendomme gennem involvering
af medarbejdere og den lokale leder fra Klub Syd, udviklet en plan for forbedring af de fysiske
forhold i Klub Syds lokaler på Baltorpskolen afdeling Rugvænget, og søger om frigivelse af de på
Budget 2020 afsatte midler, for at kunne gennemføre arbejdet.

Baggrund

I Budget 2020 er afsat 1 mio. kr. i 2020 og 2 mio. kr. i 2021 i anlægsmidler til forbedring af de
fysiske rammer på Klub Rugvænget.

Sagsfremstilling

Efter gennemgang af lokalerne med medarbejdere og leder fra Klub Syd og deres ønsker
til ændringer, planlægger administrationen at gennemføre bygningsmæssige justeringer i de
eksisterende lokaler, på lys og lydisolering for at skabe rarere lokaler og mindske gener fra
støj. Yderligere undersøges mulighederne for at opsætte foldedøre på tværs af fællesrum for at
give mulighed for at lave adskilte aktiviteter.

I det tilstødende lokale, der i dag bruges til depot indrettes computerlokale ved at sikre
ordenligt indeklima, flugtvejsforhold, samt tekniske installationer.

Midlerne vil slutteligt bruges til en række mindre moderniseringer på de tilknyttede toiletter,
døre og vaske i henhold til ønsker fra Klub Syd.

Anlægsmidler afsat i 2021 ønskes anvendt til udvikling af udeområderne foran klubbens lokaler.
Dette planlægges nærmere i samarbejde med medarbejdere og leder fra Klub Syd.

Konsekvenser for den fysiske tilgængelighed

Ingen konsekvenser



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Anlægsbevilling

Bevilling

Ønsket bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 1,0 mio. kr.

Tidligere bevilling inkl. bygningsdel, udearealer, inventar, it mv. 0 kr.

Rådighedsbeløb hentet fra andre projekter
Projektnummer og projektnavn noteres herunder 0 kr.

Projektets forventede totaludgift (rådighedsbeløb) 1,0 mio. kr.

Fordeling af rådighedsbeløb og afledte driftsudgifter

(mio. kr.) 2020 2021 2022 2023 2024

Projektets rådighedsbeløb fordelt på år 1,0 2,0    

Afledte driftsudgifter på ramme 60.60 under/efter
anlægsprojektet 0 0    

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Ejendomme indstiller at

Der gives en anlægsbevilling på 1 mio. kr. i 2020 til projekt nr. A516325 Klub i1.
Rugvænget.

Beslutning

Indstilles til godkendelse



Punkt 10 Godkendelse af referat (underskriftside)

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

For at godkende referatet for dette møde skal alle medlemmer af udvalget klikke på
"Godkendt". 

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/kultur-og-fritidsudvalget-02-06-2020


